
Ügyszám: 23-28/2008.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2008. július 22-én 16,00 órakor 
megtartott testületi üléséről.

Helye: Faluház, Salföld.

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
                       Fábián Gusztáv alpolgármester

Mátraházi Zsuzsanna képviselő
Raffay Béla képviselő

Összesen:       4 testületi tag

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van:
Dr. Verbovszki Valéria körjegyző

Valamennyi napirendnél jelen van:
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Lakosság részéről:
2 fő

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika

Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen 
van, az ülés határozatképes, azt megnyitja. Sürgősségi indítványt szeretne beterjeszteni. Kéri, 
hogy első napirendi pontként vegyék fel a 22/2008.(II.26.) Kth. sz. határozat módosítását, 
melynek  előadója:  Simonné  Vitányi  Mónika  lenne.  Kéri  azt  is,  hogy  a  meghívón  5. 
napirendként  szereplő  A  közterület  használatáról  és  az  üzemképtelen  járművek 
elhelyezésének rendjéről szóló 11/2007.(VII.26.) sz. rendelet módosítása című napirendet az 
utolsó előtti helyen tárgyalják. 

Szavazásra teszi fel a kiküldött napirendet a sürgősségi indítvánnyal, valamint a módosítással 
együtt.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a  napirendet  a  sürgősségi  indítvánnyal  kiegészítve  és  a  módosítással  együtt  elfogadja,  és 
meghozza alábbi határozatát: 

58/2008.(VII.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  2008. 
július 22-i testületi ülésének napirendjét az alábbiak szerint 
határozza meg: 
1. A 22/2008.(II.26.)Kth. sz. határozat módosítása



    Előadó: Simonné 
2.  Az  önkormányzat  gyermekjóléti  és  gyermekvédelmi 
feladatainak  éves  értékeléséről  szóló  beszámoló 
kiegészítése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
3. A 30/2008.(II.26.) Kth. sz. határozat módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
4. Szerződés módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
5.  Ingatlanvagyon-kataszter  számítógépes  programra  való 
feltelepítése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
6. Felajánlás emlékpark kialakítására
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
7. A közterület használatáról és az üzemképtelen járművek 
elhelyezésének  rendjéről  szóló  11/2007.(VII.26.)  sz. 
rendelet módosítása

                             Előadó: Dr. Verbovszki Valéria körjegyző
8. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések

Napirend

1. A 22/2008.(II.26.)Kth. sz. határozat módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Az alaphatározatot  arról  szól,  hogy szeretnének  részt  venni  a  falubuszos  pályázaton.  Az 
akkori  határozatukat  túl  egyszerűnek  találták  az  elbírálók,  ezért  felszólították  őket,  hogy 
bővítsék  ki.  Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-
testülete az alábbiak szerint egészíti ki és módosítja a 22/2008. (.II.26.) Kth. sz. határozatát: 
1.   A határozat  első mondata a módosítás  és kiegészítés  után az alábbi:  „Salföld község 
Önkormányzata Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete szükségesnek találja az 
EMVA  alapból  nyújtható  kistérségi  közlekedési  szolgáltatások  fejlesztésére  irányuló 
támogatás  igénybevételét,  ezért  pályázatot  kíván  benyújtani  közfeladatot  ellátó  gépkocsi 
beszerzésére  a  településen  élők  életfeltételeinek  javítása,  a  közszolgáltatásokhoz  való 
hozzájutás  és  a  szociális  alapellátások  kiépítésének  elősegítése,  a  település  szolgáltatási 
funkcióinak  bővítése,  a  közösségfejlesztés  és  a  jobb  életminőség  elérése  céljából.  2.  A 
határozat második mondata a módosítás után: „A Képviselő-testület utasítja a polgármestert, 
hogy  a  pályázatot  nyújtsa  be.”A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy 
gondoskodjon a határozat módosításáról. Felelős: polgármester Határidő: azonnal 

Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

59/2008.(VII.22.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az  alábbiak  szerint  egészíti  ki  és 
módosítja a 22/2008. (.II.26.) Kth. sz. határozatát:
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1.  A határozat első mondata a módosítás és kiegészítés után az alábbi:
„Salföld  község  Önkormányzata  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
szükségesnek  találja  az  EMVA  alapból  nyújtható  kistérségi  közlekedési  szolgáltatások 
fejlesztésére  irányuló  támogatás  igénybevételét,  ezért  pályázatot  kíván  benyújtani 
közfeladatot  ellátó  gépkocsi  beszerzésére  a  településen  élők  életfeltételeinek  javítása,  a 
közszolgáltatásokhoz való hozzájutás és a szociális alapellátások kiépítésének elősegítése, a 
település  szolgáltatási  funkcióinak  bővítése,  a  közösségfejlesztés  és  a  jobb  életminőség 
elérése céljából. 

2.  A  határozat  második  mondata  a  módosítás  után:  „A  Képviselő-testület  utasítja  a 
polgármestert,  hogy a pályázatot  nyújtsa  be.”A képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert, 
hogy gondoskodjon a határozat módosításáról. 

Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 

2. Az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak éves értékeléséről 
szóló beszámoló kiegészítése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Felkéri a körjegyzőt, hogy ismertesse, miért kell kiegészíteni a beszámolót.

Dr. Verbovszki Valéria

A Megyei Szociális és Gyámhivatal vezetője azzal az észrevétellel élt, hogy néhány kötelező 
tartalmi rész kimaradt  a salföldi beszámolóból.  Ezek a dolgok egyrészt azért  maradtak ki, 
mert nemlegesek, másrészt azért, mert a családgondozó beszámolójában már szerepeltek, és 
nem akarták még egyszer szerepeltetni. Most ezekkel az adatokkal egészülne ki a beszámoló. 

Mátraházi Zsuzsanna

Mi az a jelzőrendszer?

Dr. Verbovszki Valéria

A jelzőrendszer tagjai a rendőrség munkatársa, a családsegítő szolgálat gondozója, a szociális 
ügyekkel foglalkozó kolléga, ha van a községben iskola, akkor az iskola igazgatója, a védőnő, 
illetve a jegyző. A jelzőrendszernek elsősorban preventív feladatai vannak. 

Simonné Vitányi Mónika

Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat  gyermekjóléti  és  gyermekvédelmi  feladatainak  éves  értékeléséről  szóló 
beszámoló  kiegészítését  elfogadja.  A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
kiegészítést és a határozatot a regionális szociális és gyámhivatal vezetőjének küldje meg. 
Felelős: polgármester Határidő: azonnal

Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 
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Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

60/2008.(VII.22.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat  gyermekjóléti  és  gyermekvédelmi 
feladatainak  éves  értékeléséről  szóló  beszámoló 
kiegészítését elfogadja.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
kiegészítést  és  a  határozatot  a  regionális  szociális  és 
gyámhivatal vezetőjének küldje meg.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

3. A 30/2008.(II.26.) Kth. sz. határozat módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

A  szerződésmódosítás  oka,  hogy  nem  az  eddig  kijelölt  helyen  tudják  megépíteni  a 
szennyvíztisztító  telepet,  hanem az  orvosi  rendelő  mögötti  területen,  ott,  ahova  eddig  az 
átemelőt  tervezték.  Így  az  eddigi  145  millió  forintos  költségvetés  25  millió  forinttal 
csökkenne. Szeretné azonban felhívni a testület  figyelmét  arra,  hogy mivel még nagyon a 
folyamat  elején vannak, még a tervek sincsenek kész,  ezért  valószínű,  hogy a csatornával 
kapcsolatban még nagyon sokszor fogják módosítani a határozatokat.  
Ismerteti a határozati javaslatot: 

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az  alábbiak  szerint  módosítja  a 
30/2008.(II.26.)Kth.  sz.  határozatát:   „1.  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-
testülete  megtárgyalta  és  egyetért  a   Salföld  Község  szennyvízcsatorna  hálózat 
kiépítésével és megvalósításával. 2..Salföld Község Önkormányzata 

• támogatja a projekt benyújtását a Közép-dunántúli Operatív Program „Szennyvíz-
elvezetés és -kezelés fejlesztése” c. pályázati kiírásra (KDOP-2007-4.l.1./A) 
• biztosítja  a  bruttó  120.452.800  forint  összegű  beruházáshoz  –  melyből 
115.882.800 forint elszámolható költség – szükséges 17.382.420 forint összegű saját forrást 
és a 4.570.000 forint el nem számolható költséget, és 
• a támogatás elnyerése esetén kötelezettséget vállal a projekt megvalósítására.”

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  gondoskodjon  a  határozat 
módosításáról. Felelős: polgármester Határidő: azonnal

Fábián Gusztáv

Abban az esetben, ha a határozatot elfogadják, és mondjuk a falu lakosságának fele úgy dönt, 
hogy nem akar csatornát, akkor is meg kell csinálniuk? Mert a határozat úgy szól, hogy a pénz 
elnyerése esetén kötelezettséget vállalnak a projekt megvalósítására.
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Simonné Vitányi Mónika

Ha  megnyerik  a  pályázatot,  de  nem  jön  össze  annyi  ember,  amennyi  szükséges,  a 
csatornahálózat kiépítéséhez,  akkor kell megoldást keresni erre a problémára.   A határozat 
szövegén  nem változtathatnak,  mert  ezt  így  kapták,  így  kell  elfogadniuk,  különben  nem 
fogadják be a pályázatot.

Mátraházi Zsuzsanna

Mi az az el nem számolható költség? 

Dr. Verbovszki Valéria

Eddig a pályázatban 21.952.420 Ft saját forrás szerepelt. Most ezt az összeget bontják meg 
17.382.420 forint összegű saját forrásra és a 4.570.000 forint el nem számolható költségre. A 
testület erről az összegről már döntött, csak nem ilyen megosztásban. A pályázathoz viszont 
ebben a megosztásban kell szerepeltetni, ezért kell a határozatot ily módon módosítani. 

Simonné Vitányi Mónika

Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás 
mellett az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát:

61/2008. (VII.22.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az  alábbiak  szerint  módosítja  a 
30/2008.(II.26.)Kth. sz. határozatát:
 „1.  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  egyetért  a 
Salföld Község szennyvízcsatorna hálózat kiépítésével és megvalósításával. 
2..Salföld Község Önkormányzata 

• támogatja a projekt benyújtását a Közép-dunántúli Operatív Program „Szennyvíz-
elvezetés és -kezelés fejlesztése” c. pályázati kiírásra (KDOP-2007-4.l.1./A) 
• biztosítja  a  bruttó  120.452.800  forint  összegű  beruházáshoz  –  melyből 
115.882.800 forint elszámolható költség – szükséges 17.382.420 forint összegű saját forrást 
és a 4.570.000 forint el nem számolható költséget, és 
• a támogatás elnyerése esetén kötelezettséget vállal a projekt megvalósítására.”

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  gondoskodjon  a  határozat 
módosításáról.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

4. Szerződés módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
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Simonné Vitányi Mónika

Mivel a község nemzeti park területén van, ezért környezeti hatástanulmányt kell készíteni, 
aminek költsége 400.000 Ft. Ezzel az összeggel emelni kell a tervezői díjat, és a szerződést e 
miatt kell módosítani.

Mátraházi Zsuzsanna

Kérdéses,  hogy  egyáltalán  szükség  van-e  önálló  szennyvíztisztító  telepre.  Nem  kell 
megkérdezni a lakosság véleményét arról, hogy mit szólnak ahhoz, hogy a szennyvíztisztító 
telep a falu közepére kerül? Nincs a lakóknak véleménynyilvánítási lehetősége?

Simonné Vitányi Mónika

Az átemelőt  tervezték eredetileg erre a helyre,  nem a szennyvíztisztító  telepet,  de minden 
szempontot  figyelembe véve,  ez a legoptimálisabb hely.  Ez fekszik a legalacsonyabban,  a 
Burnót patak is közel van, továbbá az önkormányzat meg is tudja vásárolni. 

Mátraházi Zsuzsanna

Mit szól majd a lakosság?

Simonné Vitányi Mónika

A lakosság elsősorban – reméli – csatornát akar. A képviselő-testület dolga az, hogy ezt a 
lehetőséget biztosítsa a lakosság számára. Megadja a szót Petrovics Lászlónak.

Petrovics László

Az, hogy a falunak saját szennyvíztelepe van, nagyon előnyös dolog. Az a lényeg, hogy a falu 
tulajdonában maradjon, és csak a kezelését adják ki, mivel a későbbi beláthatatlan áremelések 
szempontjából ez nem mindegy. 

Simonné Vitányi Mónika

Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
VENTURI  Mérnöki  Vállalkozási  Kft-vel  (8200  Veszprém,  Móra  Ferenc  u.  6.)  kötött 
vállalkozási  szerződést  a  Kft  által  megküldött  szerződésmódosító  nyilatkozat  (5.  számú 
melléklet)  alapján  módosítja.  A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a 
szerződésmódosítás aláírására és utasítja, hogy a határozatot  a kft-nek küldje meg. Felelős: 
polgármester Határidő: azonnal

Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

62/2008.(VII.22.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
VENTURI Mérnöki Vállalkozási Kft-vel (8200 Veszprém, 
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Móra Ferenc u. 6.) kötött vállalkozási szerződést a Kft által 
megküldött  szerződésmódosító  nyilatkozat  (5.  számú 
melléklet) alapján módosítja. 

A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a 
szerződésmódosítás  aláírására  és  utasítja,  hogy  a 
határozatot a kft-nek küldje meg. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

6. Felajánlás emlékpark kialakítására
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Mindenki megkapta Somogyi Győző levelét, várja a hozzászólásokat.

Fábián Gusztáv

A maga részéről köszöni a felajánlást, de véleménye szerint a felajánló nem igazán gondolta 
át ezt, hiszen 500 fa elültetése hatalmas feladat. A temetőben már van egy I-II. világháborús 
emlékmű.

Simonné Vitányi Mónika

Úgy gondolta, hogy az emlékmű mellé lehetne ültetni egy-két fát.

Raffay Béla

A szelídgesztenye nem bírja a salföldi talajt, a vadgesztenyének pedig van az aknázómoly 
betegsége, ami miatt állandóan permetezni kellene, marad tehát a dió vagy a mogyoró. 

Simonné Vitányi Mónika

Véleménye  szerint  írjanak egy olyan  levelet  az úrnak,  amiben  megköszönik  a  felajánlást, 
elmondják,  hogy van már egy világháborús emlékmű a faluban, ugyanakkor azt is leírják, 
hogy szívesen elfogadnának fákat, amit a falu utcáján elültethetnek. 

7. Ingatlanvagyon-kataszter számítógépes programra való feltelepítése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Dr. Verbovszki Valéria

A  147/1992.  (XI.06.).  Korm.  rendelet  írja  elő  az  önkormányzatok  ingatlanainak 
nyilvántartási kötelezettségét, valamint az ezzel kapcsolatos adatszolgáltatást. Kővágóörsön 
már  évek  óta  a  De-Né  Kft.  tartja  karban  az  ingatlankatasztert.  A  kft.  munkatársa 
megvizsgálta a salföldi nyilvántartást,  és több hibát is talált benne, amik elsősorban abból 
adódtak, hogy nem követték a jogszabályi változásokat. A kft. megküldte az árajánlatát, ami 
szerint egyszer meg kellene venni a programot, ami 40.000 Ft. A programba való rögzítésért 
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belterületi ingatlanokért 1800 Ft-ot, külterületi ingatlanokért pedig 900 Ft-ot kellene fizetni 
darabonként. Az induláshoz idén tehát mintegy 110.100 Ft-ot kellene erre a költségvetésből 
biztosítani. A továbbiakban a karbantartásért negyedévente 8.000 Ft-ot kellene fizetni. 

Mátraházi Zsuzsanna

Kell ez a negyedévenkénti ellenőrzés? Egész évben gyakorlatilag semmi változás nincs.

Dr. Verbovszki Valéria

Ezt jogszabály írja elő. 

Simonné Vitányi Mónika

Az ajánlatban szereplő 11.000 Ft-ot már így is lealkudta 8.000 Ft-ra, mivel Salföld kisebb 
település, mint mondjuk Kővágóörs, de ennek meg kell lennie, mivel jogszabály kötelezővé 
teszi a számítógépes adatrögzítést.
Ismerteti a határozati javaslatot: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a DE-
NÉ Szolgáltató Bt. (9431 Fertőd, Béke u. 67.) ingatlanvagyon kataszter nyilvántartására és 
karbantartására  tett  árajánlatát  elfogadja,  és  a  2008.  évi  költségvetésében  biztosítja  az 
összesen  110.100  ft  díj  kifizetését.  A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot  a  bt-nek  küldje  meg,  és  felhatalmazza  a  szerződés  aláírására.  Felelős: 
polgármester Határidő: azonnal

Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát:

63/2008.(VII.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a DE-
NÉ  Szolgáltató  Bt.  (9431  Fertőd,  Béke  u.  67.) 
ingatlanvagyon  kataszter  nyilvántartására  és 
karbantartására  tett  árajánlatát  elfogadja,  és  a  2008.  évi 
költségvetésében  biztosítja  az  összesen  110.100  ft  díj 
kifizetését.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot  a  bt-nek  küldje  meg,  és  felhatalmazza  a 
szerződés aláírására. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

7.  A közterület  használatáról  és  az  üzemképtelen  járművek elhelyezésének rendjéről 
szóló 11/2007.(VII.26.) sz. rendelet módosítása
    Előadó: Dr. Verbovszki Valéria körjegyző
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Dr. Verbovszki Valéria

A  Közigazgatási  Hivatal  számára  az  Önkormányzati  Minisztérium  elrendelte  az 
önkormányzatok  közterületfoglalási  rendeleteinek  felülvizsgálatát,  és  levélben  hívta  fel  a 
figyelmüket azokra a hibákra, amelyeket javítani kell. Salföld rendeletében a legnagyobb hiba 
az volt,  hogy a bérlő és a testület  között  nem polgári  jogi jogviszony jön létre,  hanem a 
testület önkormányzati hatósági jogkört gyakorol. Nem bérleti szerződést köt tehát a testület, 
hanem  engedélyt  ad  ki.  Az  ezzel  kapcsolatos  hatáskörét  a  testület  átruházhatja  a 
polgármesterre. Mivel az alaprendeletben a bérleti szerződést a polgármester kötötte meg a 
bérlővel,  úgy  gondolta,  hogy  a  testületnek  az  volt  a  szándéka,  hogy  ez  a  hatáskör  a 
polgármesterhez kerüljön, ezért a módosítást ennek megfelelően készítette el. A második hiba 
az volt, hogy a rendelet alapján közterületfoglalási engedélyt kell kérni távbeszélő állomás, 
illetve  postaláda  elhelyezésekor,  magasabb  jogszabály  azonban  ezt  kizárja.  Végül  nem 
szerepelhet  a  rendeletben  a  „minden  egyéb  esetben”  kifejezés  sem,  mivel  ez  egy  ún. 
„gumiszabály”. Ki határozza meg azt, hogy mi tartozik a minden egyéb eset közé? Végül a 
mozgóbolt fogalma is rosszul szerepelt a rendeletben. Amennyiben egy fogalmat magasabb 
jogszabály határoz meg,  akkor azt  onnan szó szerint  kell  idézni.  A kormányrendelet  és  a 
salföldi rendelet meghatározása között azonban különbség volt, most ezt is kijavította. Ennek 
megfelelően a rendeletmódosítás legnagyobb részét azok a változások teszik ki, hogy a bérleti 
szerződés helyett engedély, míg a megköti helyett megadja szövegrész lép. Az alaprendelet 2. 
§  (5)  bekezdését  azért  kell  módosítani,  mert  eddig,  ha  község  vagy  utcaképbe  nem illő 
berendezésre  kértek  közterülethasználati  engedélyt,  a  községi  építész  véleményét  kellett 
kikérni. Mivel azonban a Körjegyzőségen nincs építész, úgy gondolta, hogy kétség esetén a 
testület által felkért építész határozza meg azt, hogy mi illik az utcaképbe és mi nem. 

Mátraházi Zsuzsanna

Véleménye szerint egészüljön ki azzal, hogy független, hiszen a testület által felkért szakértő 
lehet a testület valamelyik tagjától függő. 

Simonné Vitányi Mónika

A  testület  közösen  dönti  el,  hogy  kit  kérnek  fel.  Ez  szerinte  elég  biztosíték  arra,  hogy 
független lesz a szakértő. 

Mátraházi Zsuzsanna

Mivel átruházták a hatáskört, az ügyfél és a polgármester között van a vita.

Simonné Vitányi Mónika

A polgármester és az ügyfél közötti vita esetén behozza a testület elé, a testület kiválaszt egy 
független építészt, aki viszont eldönti, hogy adott berendezés a környezetbe illő-e vagy sem. 

Dr. Verbovszki Valéria

Amikor tavaly megalkották ezt a rendeletet, és elfogadták azt, hogy vitás ügyekben a községi 
építész dönt, akkor nem merült fel, hogy esetleg elfogult lehet?
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Mátraházi Zsuzsanna

Neki ez a hivatása, nyilvánvalóan. Egy felkért építész pedig tényleg lehet bárki. 

Dr. Verbovszki Valéria

Ez egy módosító indítvány?

Mátraházi Zsuzsanna

Csak javasolja, hogy inkább a független szakértő kerüljön be.

Raffay Béla

A szakértő alatt igazságügyi szakértőt ért?

Mátraházi Zsuzsanna

Az igazságügyi szakértő igazságügyekben vesz részt.

Raffay Béla

Építész is van az igazságügyi szakértők között. 

Mátraházi Zsuzsanna

Hát ezt nem hiszi.

Raffay Béla

A képviselő asszony sajnos nincs tisztában a dolgokkal. 

Dr. Verbovszki Valéria

A képviselő asszony élt egy módosító indítvánnyal, amiről szavazni kell. A képviselő asszony 
javaslata  szerint  a  „községi  építész”  szövegrész  helyébe  a  „képviselő-testület  által  felkért 
független szakértő” szövegrész ékelődjön be. 

Simonné Vitányi Mónika

Szavazásra teszi fel a módosító indítványt.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  2  igen  szavazattal,  2  ellenszavazattal,  tartózkodás 
nélkül a módosító indítványt nem fogadja el. 
 
Dr. Verbovszki Valéria

Az 5. § tartalmazza azt, hogy a testület a polgármesterre ruházza át ezt a hatáskörét. Ez a 
paragrafus tartalmazza azt is, hogy a polgármester döntései ellen benyújtott fellebbezésekről a 
testület dönt. 
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Fábián Gusztáv

Miért  van  erre  szükség?  Miért  nem lehet  úgy,  hogy  ha  van  egy  ilyen  kérelem,  akkor  a 
polgármester rögtön az első ülésen beterjeszti a testület elé? Ha mondjuk valaki benyújt egy 
fellebbezést, a testület mire jogosult? Visszavonhatja a polgármester határozatát? 

Dr. Verbovszki Valéria

A  Ket.  alapján,  ha  valaki  fellebbezéssel  él  a  polgármester  határozata  ellen,  akkor  a 
polgármester első lépésben megvizsgálhatja döntését és dönthet úgy, hogy ezt a határozatot 
módosítja  vagy  visszavonja.  Amennyiben  a  polgármester  úgy  dönt,  hogy  a  döntést  nem 
módosítja, illetve vonja vissza, a testület elé terjeszti be azt. A testület dönthet arról, hogy a 
polgármester  határozatát  helybenhagyja,  megváltoztatja vagy megsemmisíti,  és új  eljárásra 
utasíthatja. 

Fábián Gusztáv

Kéri,  hogy a jegyzőkönyvbe szó szerint  kerüljön bele,  hogy a testület  megsemmisítheti  a 
polgármester döntését. 

Dr. Verbovszki Valéria

A többi változás véleménye szerint egyértelmű.

Simonné Vitányi Mónika

Szavazásra teszi fel a közterület használatáról és az üzemképtelen járművek elhelyezésének 
rendjéről  szóló  11/2007.(VII.26.)  sz.  rendelet  módosításának  egy  olvasatban  történő 
elfogadását az előterjesztésnek megfelelően.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a  rendeletmódosítást  az  előterjesztésnek  megfelelően  elfogadja,  és  megalkotja  alábbi 
rendeletét:

7/2008. (VIII. 01.) sz. rendelet

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
közterület  használatáról  és  az  üzemképtelen  járművek 
elhelyezésének  rendjéről  szóló  11/2007.(VII.26.)  sz. 
rendelet módosításáról az előterjesztésnek megfelelően egy 
olvasatban rendeletet alkot.

A  rendelet  hiteles  szövege  a  jegyzőkönyv  mellékletét 
képezi.

A képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy gondoskodjon 
a rendelet helyben szokásos módon történő kihirdetéséről.

Felelős: jegyző
Határidő: azonnal
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8. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések

Simonné Vitányi Mónika

Kékkút csatornázásával kapcsolatban szeretné elmondani, hogy Kékkút megkapta a vízjogi 
létesítési  engedélyt.  Most  lehet  fellebbezni,  ha  a  képviselő-testület  úgy  dönt.  Salföldnek 
szolgalmi jogot kell adnia. 

Dr. Verbovszki Valéria

Kiadta a kollégájának átvizsgálásra ezt  az engedélyt,  aki elég furcsa dolgokat fedezett  fel 
benne. Először is közcélú és saját célú vizilétesítmény kiadására adták ki. Az tűnt még fel a 
kollégájának, hogy a szennyvíz nyomóvezeték nyomvonalán, azzal egy munkaárokban, kiépül 
a homokbánya  majdani  szennyvízelvezetését  szolgáló,  saját  célú szennyvíznyomó vezeték, 
valamint a Salföld irányából érkező szennyvíz nyomóvezeték kerül kiépítésre. Ez nem igaz, 
hiszen pont most beszéltek arról, hogy Salföldnek saját szennyvíztisztító telepet kell építenie, 
nem köthet rá a Kékkút felől jövő vezetékre. Amit még felfedeztek az, hogy az engedélyben 
írják, hogy mindenkitől bekérték a hozzájárulást,  de Salföldet nem sorolják fel benne. Azt 
javasolja, hogy ezt egy szakértővel nézessék át. 

Mátraházi Zsuzsanna

Annak kellene átnézni, aki az ő csatornájukat tervezi. 

Dr. Verbovszki Valéria

Ő is  azt  javasolja,  hogy nézessék át  ezt  a  Venturi  Kft-vel,  és  az ő véleményük  tükrében 
döntsön a testület arról, hogy akar-e fellebbezni, vagy sem. 

Simonné Vitányi Mónika

Szeretné  tájékoztatni  a  testületet  arról  is,  hogy  a  Veszprém  Megyei  Területfejlesztési 
Tanácstól  az  augusztus  16-án  megrendezésre  kerülő  Káli-napi  rendezvényükre  60.000  Ft 
támogatást nyertek. 

Mátraházi Zsuzsanna

Emlékszik valaki arra, hogy a Vázsonykom Kft-vel kötött szerződés az egész falura szól-e, 
mivel egy lakos panaszolta neki, hogy a falu végén nem lehet internetezni, a Vázsonykom 
emberei pedig azt mondták neki, hogy ezzel az egy antennával nem lehet lefedni az egész 
falut. A szakember azt mondta, hogy ez az önkormányzaton múlik, mert az önkormányzattal  
van egy megállapodás. 

Fábián Gusztáv

Mi múlik az önkormányzaton?

Mátraházi Zsuzsanna

Az önkormányzat mondta, hogy hova tegyék az antennát. 
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Fábián Gusztáv

Az önkormányzat arról nem tehet, hogy a jeladó alacsony, és tíz méterrel magasabbra kellett 
volna építeni. A cég kockázati tőkéjéből ekkora antenna tellett. 

Simonné Vitányi Mónika

Átadja ezt a feladatot Fábián Gusztávnak, kéri, hogy nézzen utána a dolognak, vegye fel a 
kapcsolatot a Vázsonykom Kft. képviselőjével.  Megadja a szót Takács Ferencnek.

Takács Ferenc

Javasolja, hogy Salföld honlapjára kerüljön fel egy fórum rovat, mivel Salföldön nagyon sok 
külföldön élő nyaraló van, akik esetleg télen szeretnének valamilyen javaslatot tenni, akkor 
így kapcsolatba tudnának lépni az önkormányzattal. 

Simonné Vitányi Mónika

Salföld  honlapján  fenn  van  egy  e-mail  cím,  amit  közvetlenül  ő  kap  meg,  ez  az 
info@salfold.hu. Erre a címre bárki, bármikor írhat. A fórumról megkérdezi a kivitelezőt, de 
biztosat még nem tud mondani.  

Takács Ferenc 

Kérdése még, hogy a telkek előtt levő közterületeket nem lehetne-e kiadni bérbe, parkolónak 
például. 

Simonné Vitányi Mónika

A közterületen való parkolásért most is kell fizetni pl. a major környékén. A saját telkek előtt 
levő közterületeket eddig is használták, a továbbiakban is lehet használni.

Takács Ferenc

Azért lenne érdemes ezt tisztázni, mert mi van akkor, ha erre a területre fát akar ültetni, vagy 
fát akar kivágni. 

Simonné Vitányi Mónika

Ezekhez engedélyt kell kérni, de annak mindenki csak örül, ha szépül a falu. Az építésügyi 
határozatokkal kapcsolatban annyit tud mondani, hogy egy használatbavételi engedélyt adtak 
ki,  egy használatbavételi  engedélyi  engedély ügyében eljárás  indult,  egy építési  engedélyt 
pedig elutasítottak. Megköszöni a részvételt, és az ülést 17,30-kor bezárja. 

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
                                polgármester      körjegyző
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